
  

 

BR.0002.10.2024.AB 

 

 

PROTOKÓŁ NR  IV / 24 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 25 lipca 2024 roku 
 

 

Sesja – zwołana na wniosek Zarządu Powiatu z dnia 19 lipca 2024 roku w trybie art. 15 ust. 7 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym –  odbyła się w sali 

konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu. Początek obrad – godzina 8.40. Obrady 

prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski.  

  

 

Obecni: 

 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

Radni nieobecni: 

 

Damian Madejski 

Marek Pałasz 

Zbigniew Rok 

Paweł Sokół 

   

 

Spoza grona Rady w sesji udział wzięli: 

 

Sekretarz Powiatu Tomasz Dzierżanowski, radca prawny Włodzimierz Mukamiełow, 

pracownicy Starostwa Powiatowego w Zawierciu oraz dyrektorzy jednostek organizacyjnych 

powiatu, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności.   

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,             

a tym samym prawomocność IV sesji Rady Powiatu. Powitał radnych i Zarząd Powiatu ze 

Starostą Teresą Muchą-Popiel i wszystkich biorących udział w posiedzeniu. Następnie 

poinformowała że w dniu 19 lipca br. wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w sprawie zwołania 

obecnej sesji z następującym porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 rok. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2024 – 2029. 

5. Zamknięcie sesji. 
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W uzasadnieniu przedmiotowego wniosku wskazano, iż w   związku  z  zamiarem  podpisania  

umowy na roboty budowlane dla  zadania  pn.   „Rozbiórka istniejącego i budowa nowego 

wiaduktu nad torami PKP (CMK) w ciągu drogi powiatowej nr 1711S Włodowice – 

Rzędkowice – Zdów w miejscowości Wygoda”, termin wykonania którego został 

przedłużony do 16 miesięcy, a płatność końcowa przypadać będzie na rok 2026, wystąpiła 

potrzeba przesunięcia środków finansowych pomiędzy latami 2024 – 2026. Mając na uwadze 

powyższe konieczne jest dokonanie stosownych zmian  w budżecie powiatu na 2024 rok i w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 – 2029. 

 

 

Ad.2.) 

 

Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad sesji przekazanego przez Zarząd Powiatu wraz z 

wnioskiem o zwołanie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił wniosek Zarządu 

Powiatu z dnia 24 lipca 2024 roku w sprawie rozszerzenia porządku obrad sesji o punkt  

w brzmieniu: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wsparcia dla rolników z terenu 

powiatu zawierciańskiego poszkodowanych w wyniku wystąpienia niekorzystnych zjawisk 

atmosferycznych”. W związku z trudną sytuacją panującą w rolnictwie na terenie powiatu 

zawierciańskiego po przejściu burz i nawałnic wnioskodawca uznał za zasadne wystąpienie 

do Wojewody Śląskiego o udzielenie dla poszkodowanych rolników wsparcia finansowego. 

Wpłynął również wniosek radnego Jana Greli o uzupełnienie zapisów projektu uchwały, 

przedłożonego wspomnianym wyżej wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad i poprosił 

wnioskodawcę o przedstawienie propozycji zmiany uchwały. 

 

Jan Grela (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, pani Starosto, Wysoka Rado, szanowni państwo. Chciałem 

Podziękować, że nastąpiło rozszerzenie o tą uchwałę dotyczącą wsparcia, solidaryzowania się 

z gminami Szczekociny, Żarnowiec, częściowo Kroczyce, Irządze i Pilica, gdyż 14 i 16 lipca 

drugi raz były nawałnice, gdzie straty w budynkach, w infrastrukturze rolniczej, ale przede 

wszystkim w uprawach rolnych, w szczególności w gminie Szczekociny, w gminie 

Żarnowiec, sięgają od 80 do 95% i sytuacja dla producentów rolnych, dla gospodarstw,  

a w szczególności także dla gospodarstw prowadzących produkcję zwierzęcą jest 

dramatyczna. W dniu wczorajszym ten teren wizytowała pani Starosta, również pani radna 

Sejmiku Aldona Węgrzynowicz i jako żywo widziały wszystko na miejscu jak to wygląda. 

My jako Rada Powiatu nie mamy jakichś kompetencji finansowych, żeby wspomóc, ale 

możemy prosić, apelować do Prezesa Rady Ministrów, do Wojewody, Marszałka i instytucji 

wspierających rolnictwo i działających na rzecz rolnictwa o jak najszybsze podjęcie działań, 

aby wspomóc te zagrożone gospodarstwa rolne, które prowadzą produkcję od pokoleń,  

a grozi im bankructwo z uwagi na te zjawiska atmosferyczne, które po raz pierwszy od 

30 lat nawiedziły w taki sposób te tereny. Prosiłbym Zarząd jeszcze o rozszerzenie o ten apel, 

on w tej chwili jest przygotowywany przepisywana treść. Jeszcze bym poprosił pana 

Przewodniczącego, o ile Zarząd wyrazi zgodę na rozszerzenie, o ogłoszenie potem 10 – 15 

minutowej przerwy, aby jeszcze radni mogli się zapoznać z tym i wypowiedzieć. Oczywiście 

jest to forma prośbowa, ale zawsze jak dotrze do Wojewody, będzie mógł panu Ministrowi 

Rolnictwa, a za pośrednictwem pana Ministra do Prezesa Rady Ministrów, żeby były 

podjęte działania pomocowe, bo przecież wiadomo, że to jest zbyt mała skala obszarowa, 

żeby była ogłoszona klęska żywiołowa. W związku z powyższym w tej formie jako Rada „ 
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Powiatu, o ile państwo podejmą taką uchwałę i takie apel, na pewno będzie 

skuteczna i pomocna dla tych gospodarstw. Dziękuję bardzo”. 

 

W odpowiedzi na pytanie Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego 

Starosta Teresa Mucha-Popiel jako wnioskodawca sesji wyraziła zgodę na przeredagowanie 

przedłożonego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ogłosił 10 – minutową przerwę  

w obradach w celu przeredagowania zaproponowanego już wcześniej stanowiska. Po 

przerwie będzie głosowany wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji o ten projekt 

uchwały w nowym brzmieniu. Początek przerwy – godz. 8.50.   

 

Po wznowieniu obrad o godz. 9.30 Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

przeprosił, że przerwa w obradach była dłuższa os zapowiedzianej, jednak wymagało tego 

właściwe dopracowanie treści apelu. 

 

W uzgodnieniu z Przewodniczącym Rady Powiatu obrady opuścił radny Karol Hadrych. 

 

Starosta Teresa Mucha-Popiel (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Szanowni państwo, w związku z uznaniem celowości przyjęcia apelu przygotowywanego 

przez radnego Jana Grelę Zarząd Powiatu zdecydował o złożeniu autopoprawki do projektu 

uchwały, o którym mowa we wniosku o rozszerzenie porządku obrad sesji. Treść uchwały 

uwzględniająca zapisy autopoprawki została przekazana radnym w formie papierowej”.    

 

Wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji o projekt uchwały, o którym mowa we wniosku, 

w brzmieniu zgodnym z autopoprawką Zarządu Powiatu, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 17 głosach „za”.    

 

W związku z koniecznością zachowania ustawowego terminu rozpatrzenia skarg, które 

wpłynęły do Rady Powiatu w okresie od poprzedniej sesji  Przewodniczący Rady Powiatu 

Jarosław Kleszczewski złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt w brzmieniu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej Nr 2 w Zawierciu”. Ustawowy termin rozpatrzenia skargi upływa w dniu 25 

sierpnia br. Plan pracy Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2024 rok przewiduje, że kolejna  

sesja odbędzie się w dniu 29 sierpnia br. Fakt ten oraz konieczność przeprowadzenia przed 

tym terminem postępowania wyjaśniającego przez Komisje Skarg, Wniosków i Petycji  

powoduje, że nie ma możliwości rozpatrzenia skargi w ustawowym terminie jednego 

miesiąca od dnia jej złożenia.  

 

Zarząd Powiatu jako wnioskodawca zwołania obecnej sesji wyraził zgodę  na rozszerzenie 

porządku obrad o ten punkt. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 

głosach „za”.    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że projekty uchwał, o które 

rozszerzony został porządek obrad, rozpatrywane będą w pkt 5 i pkt 6. W związku z 

wprowadzonymi zmianami kolejność pozostałych punktów porządku obrad zmienia się 
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odpowiednio. W celu usprawnienia prowadzenia sesji  porządek obrad po zmianach został 

przekazany radnym w wersji papierowej. 

 

Porządek obrad sesji po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 rok. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2024 – 2029. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wsparcia dla rolników z terenu powiatu 

zawierciańskiego poszkodowanych w wyniku wystąpienia niekorzystnych zjawisk 

atmosferycznych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej i Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej Nr 2 w Zawierciu. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 5 

Statutu Powiatu Zawierciańskiego projekty uchwał, będące przedmiotem obrad sesji 

zwoływanej na wniosek uprawnionych podmiotów, nie podlegają zaopiniowaniu przez 

właściwe Komisje Rady. W razie pytań ze strony radnych wyjaśnienia zostaną przedstawione 

w ramach dyskusji nad danym projektem.   

 

 

Ad.3.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV/47/24 w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2024 rok w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.    

  

 

Ad.4.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV/48/24 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2024 – 2029 w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.    

 

 

Ad.5.) 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, panie, panowie radni, szanowni państwo. Widzę, że  w uchwale 

w § 1 pojawiła się informacja „szczególnie w gminach Szczekociny i Żarnowiec”, natomiast  

w apelu i uzasadnieniu była informacja w szczególności Gminy Szczekociny, Żarnowiec i 

częściowo Kroczyce, Pilica i Irządze”. Sugestia taka, że jeżeli w apelu wpisujemy 

rozszerzony zakres, także w uchwale powinniśmy znaleźć taki sam zapis. Dziękuję”.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„To słuszna uwaga, bo apel jest rozszerzony, jak widzę,  o dodatkowe gminy, a ta wizytacja 

odbyła się w dniu wczorajszym, w związku z czym może takie drobne niedociągnięcie. Ja 

myślę, że piszemy „w szczególności”, a apel precyzuje dodatkowe gminy. Rzeczywiście te 

dwie gminy były w dużym stopniu dotknięte, była tam pani Starosta, natomiast tych 

pozostałych są to incydentalne sprawy,  w związku z czym w apelu to ujmujemy i tak nie 

mamy na to wpływu, natomiast wójtowie, burmistrzowie tych gmin składają stosowne 

wnioski do również do Wojewody i do Ministra. Myślę, że ujęliśmy te gminy, choć one nawet 

nie zgłosiły do nas tego faktu, do pani Starosty, w związku z czym ich nie piszemy, że tylko 

myślę, że możemy zostawić w „szczególności”. 

 

Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Dokładnie to jest w ten sposób. My nie mamy na to wpływu, to sprawa gmin, działają 

komisje, prawdopodobnie stałe, powołane przez Wojewodę, w skład wchodzą określeni 

członkowie. Natomiast jeżeli mamy wyrazić solidarność, to jak najbardziej, ale jakie 

wsparcie. To może zróbmy tak jak Zarząd Powiatu Włoszczowskiego, który zrezygnował  

z dożynek, bo w gminie Radków i Moskorzew były te same nawałnice  w tych samych datach 

i są potężne straty. Dlatego zrezygnowali z tej imprezy. Nie wiem, ile w tym roku będą 

kosztować te dożynki, ale może udzielić pomocy gminom, bo nie możemy udzielić rolnikom 

ale gminom tak. Jako Rada będziemy głosować, żeby przekazać tamtym jednostkom 

samorządu i może w ten sposób pójdźmy. Możemy jak najbardziej wyrazić solidarność, ale 

wsparcie jakiegoś to nie”.  

  

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„My mamy propozycję, że prosimy o rozważenie, jednak jakieś propozycje wsparcia daliśmy. 

Oczywiście nie jesteśmy decydentami tej sytuacji”. 

 

Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jestem jak najbardziej, żeby to zrobić. Ta uchwała, która była intencjonalna i ona była już 

wprowadzona wczoraj bodajże, przyszła do nas przed 15.00,  jak najbardziej wyrażała nasze 

stanowisko i nasze –  że tak powiem –  możliwości. Ale wsparcie, jakiego wsparcia my 

możemy udzielić i tylko tyle, ale ja oczywiście głosuję za, żeby nie było”.  

 

Jerzy Janoska (treść wystąpienia w sprawie stenogramu): 

 

„Szanowny panie Przewodniczący, troszkę mnie pan radny ubiegł, bo widzę i to słuszną z 

naszej strony chęć wyrażenia solidarności, jednak dobrze byłoby jakby to było chyba 

podparte jakimś wsparciem. Ja nie jestem ani rolnikiem ani tego wsparcia nie oczekuję – chcę 

zaznaczyć –  ale w tym momencie, kiedy dowiedziałem się, bo nawet  nie wiedziałem, że taka 

sytuacja u nas w powiecie zaistniała, że takie są duże straty w rolnictwie, wykonałem telefon, 

dwa, do znajomych rolników i mi potwierdzili, że taka sytuacja dość alarmująca czy jakaś  

dość ciężka w ich gospodarstwach i na ich terenie wystąpiła, więc może chyba nawet byłoby 

wskazane, żebyśmy wyrazili naprawdę jakieś konkretne wsparcie, bo sam sama solidarność 

jest naprawdę miłym gestem i apelowanie do wyższych czynników, tam gdzie są jakieś 
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pieniądze byłoby fajne, ale naprawdę wsparcie byłoby konkretnym jak gdyby takim gestem w 

stosunku do rolników, którzy na przykład w ostatnim czasie poprzez już politykę naszych 

władz centralnych, gdzie z Ukrainy nas że tak powiem bombardują jakimiś podobnymi 

produktami rolnymi. Rolnicy tak doświadczają ciężkich czasów w takiej sytuacji przez  

warunki atmosferyczne na  ich w terenie, to może byśmy rzeczywiście z raz czymś się 

wykazali. Dziękuję”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, to akurat nie ten temat. Trudno abyśmy apelowali sami do siebie, to jest jedna 

rzecz. Druga rzecz –  nie mamy takich narzędzi, możliwości tak jak tu radny przedstawił nam 

Wcześniej. Myślę że są instytucje są, są możliwości są rezerwy na klęski żywiołowe. Takich 

instytucji i takich środków powiaty nie posiadają, a więc myślę że na początku apel nasz plus 

uchwała o tym jest tylko wsparciem, gdyż o tego typu odszkodowania występują gminy. My 

chcemy dodatkowo ich wesprzeć, że też zauważamy ten fakt, natomiast nie mówimy, kto co 

ma zrobić, bo te instytucje są powołane w państwie i one robią. My takich narzędzi ani takich 

środków nie mamy, celowych ani nie celowych, w związku z czym trudno jakbyśmy 

zaapelowali sami do siebie. To jest tylko wsparcie działań, które już się rozpoczęły i te 

działania są z inicjatywy wójtów, burmistrzów, tak jak wspominałem. Również minister 

Siekierski był w tych okolicach, był, wizytował, wizytował w powiecie jędrzejowskim, 

wizytował te tereny i też oczekują, aby też było takie wsparcie ze strony powiatu właśnie, 

wsparcie w postaci apelu, aby można było uruchomić te środki krajowe, które są na ten cel 

przeznaczone. My takich nie posiadamy, w związku z czym my rozpatrujemy taki projekt 

uchwały. A jak pan ma jakąś inną inicjatywę, to prosimy o sprecyzowanie jej, natomiast na 

ten moment nie możemy w tej uchwale jeszcze pisać. Po drugie w przypadku wsparcia 

rolnictwa, to dlatego jest dłuższa procedura –  istotnie dość pospiesznie to robimy –  gdyż 

musi być zgoda,  jeżeli jest dotowanie Komisji Europejskiej ale gdyby dotowanie rolnictwa  

w przypadku nawet i klęsk nadzwyczajnych, żywiołowych,  musi być zgoda, więc jak gdyby 

ta procedura została uruchomiona, a nasze wsparcie jest wyrażeniem stanowiska Rady. Tak 

jak pan powiedział, że pan wie o tym, potwierdzamy fakt zaistnienia takich okoliczności,  

a decyzje zapadają wyżej i – tak jak mówię –  nawet na zasadzie decyzji czy zgody Komisji 

Europejskiej na udzielenie wsparcia finansowego, bo to nie będą małe środki”.  

  

W trakcie wypowiedzi Przewodniczącego Rady Powiatu obrady opuściła radna Dorota 

Pytlik.  

 

Po zamknięciu dyskusji projekt uchwały Nr IV/49/24 w sprawie wsparcia dla rolników  

z terenu powiatu zawierciańskiego poszkodowanych w wyniku wystąpienia niekorzystnych 

zjawisk atmosferycznych, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 1i głosach „za”.    

 

 

Ad.6.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr IV/50/24 w sprawie 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych im. Marii 

Grzegorzewskiej i Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej Nr 2 w Zawierciu, w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 17 głosach „za”.    
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Ad.7.) 

 

 

W imieniu Skarbnik Powiatu Haliny Mackiewicz Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski podziękował za udział w uroczystości pogrzebowej jej mamy i złożone 

kondolencje. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski   

zamknął obrady IV sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego. 

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 9.40. 

 

 

Protokół sporządziła:                        Przewodniczący Rady Powiatu 

/-/ Anna Bryła                  /-/ Jarosław Kleszczewski    


